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RELATIVE (ADJECTIVE) CLAUSES - I 
 

Bir relative clause, cümle içindeki bir ad (isim) hakkında bize açıklayıcı bilgi veren yan cümleciktir. Adı nitelediği ve 

hakkında bilgi verdiği için aynı zamanda bir sıfat (adjective) görevi görür. Bu sebeple adjective clause olarak da 

adlandırılırlar. 

Relative clause’ları, içerisinde ad barındıran ana cümleye (main clause) bağlamak için zamirler (relative pronoun) 

kullanılır. (Bunları kullanmak bazı hallerde zorunlu değildir. Bunları ilerleyen kısımlarda göreceğiz.)  

 

Başlıca relative pronounlar (ilgi zamirleri): 

 

İnsanlar için   who (that)         

 

Cansızlar ve Hayvanlar için which (that)         

    

Zaman için   when           

  

İnsanlar/nesneler için (ilgi) whose   (his, her, its, their, our… yerine, aitlikten söz ederken) 

                                                                                                           

Nesneler için (ilgi)  of which  (its… yerine, aitlikten söz ederken) 

 

Yerler için   where 

 

İnsanlar için   whom  (kişi nesne konumunda ise)   

 

Sebep için   why         

  

 

WHO / WHICH (THAT) 

 

Aşağıdaki örnekte ana cümle ve sıfat görevindeki ilgi cümleciği (relative clause) vardır. Aynı şeyden (a building) söz 

ediyorlar. Özneleri aynı olduğuna göre, bunları tek bir cümle haline dönüştürebilir ve ilgi cümlesini ona bir sıfat görevi 

vererek, tanımlamak istediğimiz adın arkasına yukarıdaki yapıştırıcılarla (relative pronoun) ana cümledeki ortak adın 

hemen arkasına “yapıştırabiliriz”. Bu adı ikinci kere kullanmamıza gerek kalmadığına dikkat edin ! 

 

              sentence 1                                                sentence 2   

(ana cümle / main clause)  (Bu cümleyi de ilgi / sıfat cümleciği, yani relative clause olarak kullanalım. Tanımlamak  

           istediğimiz ismin arkasına alalım) 

 

        A building was destroyed in the fire.  It has now been rebuilt. 

 

                                    ortak ad (ad)       

 

The building, which has now been rebuilt, was destroyed in the fire. .....diye yazabiliriz. ”it” gider. 

The building that has now been rebuilt, was destroyed in the fire. .....”which” yerine ”that” de kullanılabilir. 

= “Yeniden inşa edilmiş bina yangında harap olmuştu.” 

 

Aslında yukarıdaki birleşik cümleyi, clauseların (cümleciklerin) yerini değiştirerek farklı sırada da yazabiliriz. Anlam aynı 

kalır. Bu arada, sıfat cümleciğini (sentence 2) asıl cümlenin arasında kullandığımız için virgüllerle de ayırdık - Ama 

that’den önce virgül kullanılmaz) Yukarıdaki cümleyi şu şekilde de yazmak mümkündür: 

 

The building, which was destroyed in the fire, has now been rebuilt.  

The building that was destroyed in the fire has now been rebuilt.  

=”Yangında harap olan bina şimdi yeniden inşa edildi.” 

 

Diğer örnekler; 

 

e.g.   Some people were arrested. They have now been released. 

 

Some people who/that were arrested, have now been released. (that’ten sonra virgül kullanılmaz) 

Some people who/that have now been released, were arrested. (that’ten sonra virgül kullanılmaz) 
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e.g.   I know the woman. She lives next door. 

 

I know the woman who/that lives next door. 

=”Yan dairede oturan kadını tanıyorum.” 

 

Burada, tanımladığımız adın (woman), cümlenin en sonunda olduğuna dikkat edin. Bu sebeple yukarıdaki cümleler gibi 

sıfat cümleciğimiz (relative clause) ana cümlenin içinde değil, sonunda yer alır. Çünkü tanımladığı adın her zaman 

arkasından gelmek durumundadır. 

 

e.g.   A plumber is a man. He installs the plumbs. 

                1                   2      3 

(Burada aynı kişiden bahseden üç kelime vardır aslında. Bunlar kalın harflerle yazılmıştır. Biz ana cümledeki “A plumber” 

veya “man” dan birini seçebiliriz. Ama onun nasıl bir işçi olduğunu vurgulamak istiyorsak man adı üzerinden gitmek daha 

mantıklı olacaktır:   

 

A plumber is a man who installs the plumbs. (Burada “who” yerine “that” de kullanılabilir tabi ki.) 

=”Bir sıhhi tesisatçı, su borularını tamir eden / kuran kişidir.” 

 

Tanımlamalarda (definitions) realtive clauselar sık kullanılır. Kırmızı yazılan kısımlar relative clause/sıfat cümleciğidir): 

 

e.g.   Who is a worker?   A worker is a person who works in the build. (İnşaatçı, binalarda çalışan kişidir.) 

e.g.   Who is a student?  A student is a person who attends a school. (Öğrenci, okula giden kişidir.) 

e.g.   Who is a nurse?   A nurse is a person who cures the patients. (Hemşire, hastaları tedavi eden kişidir.) 

 

e.g.   The doctor is very famous. He operated my aunt. 

 The doctor who operated my aunt is very famous.  

 =”Halamı ameliyat eden doktor çok ünlüdür.” 

 

e.g.   A man phoned me. He didn’t say his name. 

 A man who didn’t say his name phoned me. 

 =”Telefon eden adam ismini söylemedi.” 

 

e.g.   This book is very interesting. It is about the Turkish War of Independence. 

 This book, which is about the Turkish War of Independence, is very interesting. (“that” ile de olur. Virgülsüz !) 

 

e.g.   What did you do with the vase? It had flowers in. 

 What did you do with the vase which had flowers in? (that de olur.) 

 

Defining relative clause vs. Non-defining relative clauses 

 

Yukarıdaki dört örnek cümlede var olan relative clauselardan üçüncüsü bir virgülle ana cümleden ayrılmıştır çünkü 

anlama doğrudan bir katkısı bulunmamaktadır. Bu tür relative clauselar non-defining relative clausetur. Bunlar cümlede 

yer almasalar da verilmek istenen asıl anlamda bir değişim olmamaktadır. Çok gerekli değillerdir ve fazladan anlam 

verirler. Burada zaten “bu kitap” denilmektedir. Hangi kitaptan bahsedildiği bellidir. bu sebeple bu relative clauseu 

kullanmasak da olurdu. 

Diğer örneklerdeki relative clauselar ise daha önemlidir ve kullanılmadıklarında anlamda bir eksilme görülür. Mesela 

son cümledeki vazonun hangisi olduğunu bilmemiz gerekir. “çiçekli olan mı? yoksa başka bir vazodan da mı söz  edildi?”.  

Bunlara da defining relative clause denir. 

 

Aşağıdaki cümleleri farklı şekillerde bütünleyin:  

 

e.g.   I met a woman. She can speak six languages fluently. 

………………………………………………………………………………….………………. 

 

e.g.   The policeman stopped our car. He wasn’t very friendly. 

………………………………………………………………………………….………………. 

 

e.g.   Cheettah runs very fast. İt is an animal. 

Cheettah is an animal ………………………………………………….      

Cheettah, ………………………………………………… , ………………………. 
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e.g.   The woman lives next door. She is a doctor 

The woman………………………………………………………………………………….………………. 

The woman , …………………………………………………… , …………………………….………………. 

 

e.g.  Who is an architect?    (design / buildings) 

An architect is a person …….who designs buildings………. .     

 

e.g.   Who is a butcher?    (sell/meat) 

………………………………………………………………………………….………………. 

 

e.g.   Who is a police officer?  (supply/guide and safety) 

………………………………………………………………………………….………………. 

 

e.g.   What is a kangaroo?  (animal / have / a long tail/and /can/jump / more than 4 meters) 

………………………………………………………………………………….………………. 

 

 

WHEN 

 

When sözcüğü zamanla ilgili tanımlamalarda, bir zaman ifade eden sözcük (day, time, year...) sonrasında kullanılır. Sıfat 

cümleciği ilgili zamanı değil, o zamanda olan bir olayı anlatarak ilgili zaman hakkında tanımlama yapar. 

 

e.g.   I'll never forget the day. I met you then.  

 I'll never forget the day when I met you. 

 

(Burada yine, iki cümlede de ortak şeyden söz eden kelimeleri bulduk önce: day ve then. Zaman ilgisi var. Aynı şeyden 

bahsettikleri için, ikincisini (then)bir daha yazmaya / söylemeye gerek duymayız. Daha önceki örneklerde de benzerini 

yaptık.) 

 

Yukarıdaki kullanımda istenilirse when sözcüğü yerine zaman sözcüğü ile ilgili edatla (preposition) birlikte on which veya  

in which de kullanılabilir. Bu durumda yukarıdaki cümle aşağıdaki gibi yazılabilir. 

 

I'll never forget the day on which I met you. 

I'll never forget the month in which I met you. 

 

WHOSE / OF WHICH 

 

Whose ve of which iyelik ile ilgili tanımlamalarda görev yaparlar. Aynı anlamı verirler, ancak whose hem insanlar hem 

nesne ve hayvanlar için , of which sadece nesneler için kullanılır. 

Whose kendinden sonra isim, of which kendinden önce isim alır ve isim öncesinde virgül kullanımı gereklidir. 

 

DİKKAT !!    whose + noun   noun + of which 

 

                           possessive adjective       noun 

 

 

e.g.   The girl draws well. Her picture is liked by everyone. 

         The girl whose picture is liked by everyone draws very well. 

 

e.g.   I met the man. I am dating with his daughter. 

         I met the man whose daughter I am dating with. 

 

e.g.   The house was built ten years ago. Its garden has a lot of trees.  

 The house whose garden has a lot of trees was built ten years ago.    veya... 

 The house , the garden of which has a lot of trees was built ten years ago. 

 

e.g.   We saw some people. Their car had broken down. 

 (Önce ortak kelimeleri bulalım: some people ve their. Bunlar arasında bir tür bağlantı vardır.) 

 We saw some people. Their car had broken down. (…ardından, aitlik sıfatını kaldıralım…) 

 We saw some people whose car had broken down. (=”Arabası bozulmuş birilerini gördük.”) 
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e.g.   The student called the police. His bicycle was stolen.  

 The student whose bicycle was stolen called the police. “ 

 

 

Sıra sizde !!  

 

e.g. A widow is a woman. Her husband has passed away. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

e.g. I know a man. His sister knows you.. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

e.g. The girl draws well. Her picture is liked by everyone. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

 

WHERE 

 

Where sözcüğü yerle ilgili tanımlamalarda, yerle ilgili sözcüklerden (place, room, building...) sonra kullanılır. Sıfat 

cümleciği yer sözcüğünü değil, o yerde olan bir olayı anlatarak yerle ilgili tanımlama yapar. 

 

                                                place (yer – konum belirtmektedir. Dikkat !) 

 

 

e.g. That is the place. They work there. 

 That is the place where they work. 

 

Bu kullanımda istenilirse where sözcüğü yerine, yerle ilgili edatla birlikte in which veya at which gibi yer edatlı ifadeler de 

kullanılabilir. Bu durumda yukarıdaki cümle aşağıdaki şekillerde de yazılabilir. 

 

That's the place in which they work.  

That's the place which they work in. (which….in yapısı da olur. Sonunda at, in, on gibi yer edatları bulunur.) 

That's the place that they work in. (that kullanılabilir) 

That's the place they work in. (relative pronoun where olmadan da yazılabilir) 

 

e.g. This is the mansion. The Queen’s youngest son lives here. 

 That's the mansion where the Queen's youngest son lives. 

 

Yukarıdaki örneklerde relative clauselar, dolaylı tümleçlerin (yer belirten sözcüklerin) ardından where zamiri kullanılarak 

eklenmişlerdir. Ancak bazı kullanımlarda, ilgi zamiri alan adlar, o cümlenin nesnesi veya öznesi durumunda olabilirler. O 

zaman ilgi zamiri olarak which kullanmak gerekir. 

 

e.g. We went back to the cafe. I'd left my purse there.  

 We went back to the cafe where I'd left my purse. (Nerede? Bu cafede. “the café”, dolaylı tümleç görevindedir, 

yani olayın geçtiği yeri belirtir.) 

 

e.g. This café is a famous meeting point. It has lots of customers every weekday.  

 This café, which has lots of customers every weekday, is a famous meeting point. (Kim çok müşteriye sahip? 

Cafe. Burada, özne konumundadır.) 

 

Sıra sizde !  Boşluklara ne gelmeli ?  where / which 

 

The town …………….Tom was last summer is in the South of Turkey. 

The town …………………is in the South o Turkey is full of summer activities. 

The restaurant ……………. I like the most serves French food. 

 

(İlkinde ilgi zamiri alan ad yer (dolaylı tümleç), ikincisinde özne, üçüncüsünde nesne konumundadır. Sırayla where, which, 

which gelmelidir.) 
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WHOM    

 

Relative clausedaki ad (ilgi – sıfat cümlesi), ana cümlenin nesnesi konumundaysa,  whonun yerine whom ile de 

tanımlanabilir: 

 

        sentence 1                    sentence 2 

       (ana cümle)       (realtive clause olarak kullanabileceğimiz cümle. Ortak kişiden bahseden kelime, bu cümlede  

     nesne konumundadır. Yüklem olan “see”den sonra gelir.) 

 

 

The woman was away. I wanted to see her.  (“her”, nesne konumundadır: Neyi görmek istedim?  Onu.) 

 

 The woman who I wanted to see was away on holiday.   ...veya... 

 The woman whom I wanted to see was away on holiday.   ...veya... 

 The woman I wanted to see was away on holiday. (Nesne konumundan dolayı zamir yazılmayabilir.) 

 

e.g. I saw the man in the park. He came to see me afterwards. (Ortak söz ettikleri şeyleri bulalım. İki cümle arasındaki 

bağlantı nedir?) 

 

I saw the man in the park. He came to see me afterwards. (Bulduk: adamı ve o) 

 

Şimdi ana cümleyi seçip ötekini relative clause (sıfat cümleciği) olarak kullanalım) 

 

                               relative clause (parkta gördüğüm…) 

 

The man who I saw in the park came to see me afterwards.  

The man whom I saw in the park came to see me afterwards. 

The man I saw in the park came to see me afterwards. (böyle de olur) 

 

Dikkat edin: whomdan hemen önce isim / zamir, sonrasından da isim / zamir gelir. İki isim / zamir arasında kalırlar. 

Öndeki isim / zamirin, sonradan gelen relative clauseun nesnesi konumunda olduğuna dikkat edin.) 

 

 The man  whom  I saw….  (Gördüğüm adam...) 

 

 The movie  whom  the students love… (Öğrencilerin sevdiği film...) 

 

Whom edatlarla (preposition) da kullanılır: to whom , from whom , with whom.... gibi. Nesne konumundaki kelimenin 

önünde edat varsa, o edatı da kullanırız. 

 

e.g.  The woman left her. He fell in love with her. 

 The woman with whom he fell in love, left him after a few weeks. 

 The woman, whom he fell in love with, left him after a few weeks. 

 =”Aşık olduğu kadın onu birkaç hafta terk etti.” 

 

WHY      

 

Why adılı, sebep bağlantılarında kullanılır. (“…the reason of…” = “ki …-nın sebebi...” anlamını verir.) 

 

e.g.  I'm learning English because I need it at work. 

 The reason why I'm learning English is that I need it at work. 

 

e.g.  They're poor countries because they fight with each other. 

 They fight with each other. This is the reason why they are poor countries.  

 The reason why they're poor countries is that they fight with each other. 

 =”Fakir ülke olmalarının sebebi, birbirleriyle devamlı savaşmalarıdır.” 

 

Relative Clauses - II ’de defining ve non-defining relative clauselar ve diğer konular daha ayrıntılı olarak ele alınacaktır. 
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